
                   Zápisnica z 8. riadneho zasadnutia OZ v Župčanoch, 

                                         konaného  dňa 13.12.2023             

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Neprítomní : Jaroslav Štiavnický, Michal Molnár-prišiel po začatí rokovania 

 

Program : 

1. Otvorenie 

a) Určenie zapisovateľa 

b) Určenie overovateľov zápisnice 

c) Schválenie programu rokovania 

2. Návrh VZN o výške poplatkov na čiastočnú úhradu výdavkov v školách a školských 

zariadeniach 

3. Návrh VZN o miestnom poplatku za rozvoj 

4. Návrh VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za tuhé komunálne odpady 

a drobné stavebné poplatky 

5. Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu obce Župčany na rok 2024-2026   

6. Návrh rozpočtu obce Župčany na roky 2024-2026 

7. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Župčany na 1. polrok 2024 

8. Schválenie podnájmu – ZUŠ Veľký Šariš, elokované pracovisko Župčany 

9. Úprava platu starostu obce Župčany od januára 2024 

10. Návrh na vyplatenie odmeny niektorým poslancom za nadprácu v roku 2023 

11. Zmena stavebného úradu 

12. Zmluva o spolufinancovaní nákladov centra voľného času 

13. Rôzne 

 

1.  Otvorenie 

     Rokovanie obecného zasadnutia otvoril starosta obce Martin Dlugoš, ktorý privítal  

prítomných poslancov a hostí, ktorí sa zúčastnili zasadnutia obecného zastupiteľstva.  Starosta 

skonštatoval, že  obecné zastupiteľstvo v Župčanoch je uznášania schopné v počte 7 poslancov 

a môžeme začať rokovanie.   

 a/ Určenie zapisovateľa zápisnice. 

      Za zapisovateľku určil Ľudmilu Martonovu. 

 

 b/ Určenie overovateľov zápisnice 

     Za overovateľov  zápisnice starosta určil poslancov Milana Novotného a Jozefa Kucharika   

 

 c/ Schválenie programu rokovania 

     Starosta obce sa opýtal poslancov či súhlasia s navrhovaným programom, ktorý im bol   

     doručený a taktiež zverejnený na úradnej tabuli  a webovej stránke obce 07.12.2023, alebo  

     či má niekto návrh na doplnenie programu.  

     Keďže nikto z poslancov nepodal návrh na doplnenie programu, starosta dal hlasovať  

     o schválení navrhnutého programu.  



 

Hlasovanie č.1 

Za :               7 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

                                                               Č. 55/12/2023 

 

Obecné zastupiteľstvo  v Župčanoch schválilo program 8. zasadnutia OZ podľa vopred zaslanej 

a zverejnenej pozvánky. 

 

Na rokovanie prišiel Poslanec Michal Molnár. 

 

 

2. Návrh VZN o výške poplatkov na čiastočnú úhradu výdavkov v školách 

a školských zariadeniach 
 

      V tomto bode vystúpila poslankyňa Hudáková, ktorá povedala, že  po oboznámení rodičov 

so zvýšením poplatkov sa 1 mamička vyjadrila, že je ochotná priplatiť, ale navrhla aby sa 

posteľné oblečenie pralo na 1 mieste, nie doma. 

Starosta - pani riaditeľka zisťovala cenu za pranie - 1 posteľné oblečenie by stálo 3,00 - 3,50 

eur. V tom prípade by sme boli na nule a nedošlo by kompenzácií. Pranie v práčovni je potrebné 

zistiť stanovisko rodičov a zaviesť túto službu od začiatku roka. Zisťovali sme poplatky aj 

v okolitých obciach a mestách a patríme medzi tých, kde sú tie poplatky nízke. 

K úprave poplatkov dôjde až v ďalšom polroku školského roka, ide o čiastočné zvýšenie 

príspevkov:  

a)  za pobyt dieťaťa v MŠ – zvýšenie o 3,- Eur (z 12,- eur na 15,- eur mesačne) 

b)  na činnosť školského klubu detí zvýšenie o 6,- Eur (zo 6,- eur na 12,- eur mesačne) 

Toto navýšenie korešponduje s navýšením ceny práce pedagogických aj nepedagogických 

pracovníkov v školských zariadeniach a taktiež so zvýšením cien energií.  

Ide len o čiastočnú kompenzáciu, keďže v rámci rozpočtu na posledné 4 mesiace roka sme 

navyšovali z rozpočtu obce dofinancovanie týchto zariadení o takmer 25.000.- eur. 

Bolo poukázané, že v ŠKD nie sú kompletné spoločenské hry, tak v rámci zvýšenia poplatku 

budeme požadovať aj doplnenie týchto pomôcok. 

Po krátkej diskusií dal starosta hlasovať o Návrhu všeobecne záväzného nariadenia.  

Hlasovanie č. 2 

Za :               7 

Proti :           0 

Zdržal sa :    1 (Hudáková) 

 

                                                               Č. 56/12/2023 

Všeobecne záväzné zariadenie bolo schválené. 

 



Obecné zastupiteľstvo schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie obce Župčany č. 4/2023 

o výške príspevkov na čiastočnú úhradu výdavkov v školách a školských zariadeniach  

v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Župčany. 

 

3. Návrh VZN o miestnom poplatku za rozvoj 

 
     Tento bod programu je zaradený do rokovania z dôvodu, že vo VZN sme doteraz nemali 

určenú sadzbu pre kategóriu „ostatné stavby“. Preto sme túto kategóriu do VZN doplnili 

a stanovili sme sadzbu pre túto kategóriu a to vo výške 10 eur za m2.  

Starosta informoval poslancov s telefonickou pripomienkou, resp. otázkou majiteľa pozemku, 

ktorý sa nachádza v priemyselnej zóne. Bolo poukázané na rozdiel v sadzbe poplatku a to dosť 

veľký a to vzhľadom k tomu, že v tejto časti sú už všetky siete aj cesta vybudované. Pýtal sa, 

či túto sadzbu neznížime, alebo nezrovnáme na 1 výšku. 

Starosta preto vyzval poslancov, aby sa k tomuto návrhu vyjadrili. Všetci sa zhodli na tom, že  

tento návrh meniť nebudú a preto dal starosta obce o tomto návrhu VZN hlasovať. 

 

Hlasovanie č.3 

 

Za :              8 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

 

                                                               Č. 57/12/2023 

 

Všeobecne záväzné nariadenie bolo schválené. 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Župčany schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie obce 

Župčany č. 5/2023 o miestnom poplatku za rozvoj.  

 

 

4. Návrh VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady na území obce Župčany 

 
Starosta: Keďže sa dane nezvyšovali v obci už takmer 12 rokov, skrz všetkých zmien 

a zabezpečenia fungovania obce, bolo potrebné  pristúpiť aj k tejto zmene. Dane sme mali 

v porovnaní s inými obcami nastavené nižšie. 

     V rámci prípravy rozpočtu, ak chceme zachovať štandardné fungovanie obce, boli sme 

nútení sadzby daní navýšiť. Nechceme to robiť skokovo, ako to robia  niektoré  obce a mestá, 

ktoré pristupujú až k 100% navýšeniu daní. Pristúpili sme k  postupnému zvyšovaniu, aby to 

nebolo veľmi zaťažujúce pre obyvateľov. Sadzby daní sme zvýšili o 50% 

    Čo sa týka poplatku za odpady:  



- Poplatok sa zvýši z 20,- na 24,- Eur na osobu a rok. Už v minulom roku sme mali 

odporúčanie zvýšiť poplatok na 22,- Eur.  Ak by sme to boli takto spravili, doplácali by 

sme menej v tomto roku. Rozdiel ktorý vznikol tohto roku na komunálnom odpade, 

doplatila obec. 

- Firma ktorá nám odpad vyváža, účtuje manipulačné za každú 120 l nádobu a za 1 vrece 

1,25 €. Za uloženie 1 t odpadu na skládke si účtuje 95.-€   

- V tomto roku obec zabezpečila, zber konárov, zber dreva, železa to všetko boli spôsoby 

ako ušetriť  a znížiť množstvo vyvezeného odpadu. Za vytriedený odpad sa neplatí. 

- Toto je oblasť na ktorej v ďalšom roku musíme výrazne zapracovať a zvýšiť separáciu 

odpadov ešte viac. 

- Musíme výrazne zapracovať na osvete o triedení odpadu, lebo zatiaľ máme málo 

vytriedeného odpadu. 

- Potrebujeme dočipovavať všetky nádoby, pre správnu štatistiku a zisťovanie separácie. 

- Niektoré obce v rámci šetrenia nákladov, znižujú frekvenciu vývozov, no k takejto 

verzii sme sa nechceli prikloniť. Boli by prospešné, ak by občania triedili by odpad viac.  

Hudáková – bolo by dobré, keby obec mala nejakú zásobu smetných nádob na odpad. 

Starosta – zásoba na sklade je, sú tam nádoby  na separovaný zber aj na TKO. 

Napokon starosta otvoril diskusiu a následne dal hlasovať o návrhu VZN o miestnych daniach 

a miestnom poplatku za TKO a drobné stavebné odpady. 

Hlasovanie č.4 

 

Za :               8 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

 

                                                             Č. 58/12/2023 

Všeobecne záväzné nariadenie bolo schválené. 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie obce Župčany č. 6/2023 

o miestnych daniach a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na území obce Župčany.  

 

 

5. Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu obce Župčany na rok 

2024-2026  
      

     Kontrolór obce Ing. Slavomír Očipa, prečítal stanovisko k rozpočtu obce na roky 2024-2026 

a na rok 2024. 

 Odborné stanovisko k návrhu viacročného rozpočtu obce na roky 2024 – 2026 a k návrhu 

rozpočtu obce na rok 2024 bolo spracované na základe predloženého návrhu viacročného 

rozpočtu na roky 2024 – 2026 a návrhu rozpočtu na rok 2024. Návrh rozpočtu obce je 

základným nástrojom finančného hospodárenia v rozpočtovom roku 2024, ktorým obec bude 

riadiť financovanie svojich úloh a funkcií.  

1. Zákonnosť predloženého návrhu rozpočtu je v súlade s: 

     a)  všeobecne záväznými právnymi predpismi 

     b)  všeobecne záväznými nariadeniami obce 



     c)   dodržaním informačnej povinnosti zo strany obce 

 

2. Metodická správnosť predloženého návrhu rozpočtu 

    Návrh rozpočtu bol spracovaný podľa rozpočtovej klasifikácie v súlade s Opatrením MF SR 

č. MF/010175/2004-42, ktorým sa ustanovuje druhová, organizačná a ekonomická klasifikácia  

    rozpočtovej klasifikácie, ktorá je záväzná pri zostavovaní rozpočtov územnej samosprávy. 

     Na prerokovanie bol predložený návrh viacročného rozpočtu obce na roky 2024 – 2026 a 

návrh rozpočtu obce na rok 2024.Výsledkom rozpočtu obce je pre rok 2024 prebytok vo 

výške 34.800,- eur a taktiež pre roky 2025 a 2026 je rozpočet prebytkový v rovnakej výške. 

 

     Obec Župčany v súlade s § 10 ods. 7 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy má povinnosť zostaviť svoj bežný rozpočet ako vyrovnaný alebo 

prebytkový. Bežný rozpočet obce Župčany na roky 2024 až 2026 je zostavený ako 

prebytkový. 

 

     Kapitálový rozpočet obce Župčany na rok 2024 je zostavený ako schodkový. Schodok 

rozpočtu na rok 2024 je krytý prebytok bežného rozpočtu. Na roky 2025 a 2026 sú rozpočty 

zostavené ako schodkové a schodky rozpočtov sú kryté prebytkom bežného rozpočtu. 

 

Hlavný kontrolór obce odporúča obecnému zastupiteľstvu: 

a) predložený návrh rozpočtu na rok 2024 schváliť  

b) zobrať na vedomie aj návrh rozpočtu obce na roky 2025 a 2026. 

Nakoniec dal starosta hlasovať o predloženom stanovisku 

Hlasovanie č.5 

 

Za :               8 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

                                                               Č. 59/12/2023 

 

Uznesenie schválene 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh rozpočtu na roky 2025 -2026 

 

 

6. Návrh rozpočtu obce Župčany na roky 2024 – 2026 
 

     Pri príprave návrhu rozpočtu sme vychádzali z prognóz príjmov obcí, z vývoja cien tovarov 

a služieb, vplyvom inflácie a nárastu cien energií.  

Zatiaľ sa nedá vychádzať z presných čísel, nakoľko ešte ani štát nemá schválený rozpočet. 

Máme informácie, že obce by mali dostať dorovnanie z podielových daní, ktoré nám boli 

krátené, no presnú výšku zatiaľ nevieme. Taktiež sme vychádzali aj zo žiadostí o dotáciu, ktoré 

boli doručené na obecný úrad. V rámci rozpočtu boli navrhnuté dotácie  na schválenie 

nasledovne: 

1) Silvermoto požadované 700 – návrh na schválenie 350,-  
2) Dobrovoľný hasičský zbor žiadosť o 1000 – návrh na schválenie 1000,-  
3) Stolnotenisový oddiel žiadosť 1300 – návrh na schválenie 1. 000,-  



4) TJ Župčany žiadosť 15.000,- - návrh na schválenie 12.000,-  
5) Únia žien žiadosť 1.000 – návrh na schválenie 1.000,-    
6) OZ župčanci žiadosť 1.500 – návrh na schválenie 1.500 
7) Zväz postihnutých civilizačnými chorobami žiadosť 1.200 – návrh na schválenie 900,-  
8) Miestny odbor Matice slovenskej 1.000 – návrh na schválenie 800,-  

Hudáková – chcela by som vedieť, aký plat dostávajú futbalisti, či by sme ich nemali viac  

                     motivovať, aby tam  hralo viac chlapcov zo Župčian. 

Germušková – platy z dotácie sa nevyplácajú, dotácia sa môže použiť na dopravu, registráciu  

                        hráčov, pre rozhodcov. 

Kontrolór Ing. Očipa – gro sú výdavky pre slovenský futbalový zväz 

Starosta – sú to aj funkcionári, ktorí takto sponzorujú futbalistov 

 

Starosta poukázal na potrebu spracovať pripomienku Hlavného kontrolóra, vypracovať 

Programový rozpočet. Po návrate z PN pani ekonómky pripravíme návrh a dáme na 

pripomienkovanie finančnej komisií.  

Kontrolór Ing. Očipa poukázal, že programová štruktúra rozpočtu by mala mať nejaké 

merateľné hodnoty.  

Starosta vyzval poslancov na diskusiu a nakoniec dal hlasovať o: 

           a/. o schválení navrhovaných dotácií pre  jednotlivých žiadateľov  

           b/. o schválení rozpočtu obce na rok 2024 

 

Hlasovanie č.6 

 

Za :               8 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

                                                                   Č.60/12/2023 

 

Uznesenie bolo schválené. 

 

Návrh na uznesenie:  

Obecné zastupiteľstvo obce Župčany: 

a) Schválilo pridelenie dotácie po splnení podmienok VZN   

b) Schválilo rozpočet obce na rok 2024 

c) Žiada dopracovať programovú štruktúru     

d) Berie na vedomie viacročný rozpočet obce pre roky 2024 -2026  

 

 

7. Návrh plánu kontrolnej činnosti na 1. polrok 2024 
 

     Starosta dal slovo hlavnému kontrolórovi Ing. Slavomírovi Očipovi, ktorý predniesol plán 

kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na 1. polrok 2024. 

Správa  obsahuje: dôvodovú správu, návrh na uznesenie, návrh plánu kontrolnej činnosti. 



     Po prečítaní správy starosta sa spýtal prítomných, či chce niekto doplniť plán kontrolnej 

činnosti kontrolóra. Keďže nikto k správe nemal pripomienku, starosta o tomto návrhu dal 

hlasovať o schválení Plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra  na 1.polrok 2024. 

 

Hlasovanie č.7 

 

Za :               8 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

                                                                   Č.61/12/2023 

 

Uznesenie bolo schválené. 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na 1. polrok 

2024 

 

 

8. Schválenie podnájmu – ZUŠ Veľký Šariš, elokované pracovisko Župčany   
 

     Starosta otvoril diskusiu k tomuto bodu programu, v diskusii vystúpili: 

Poslankyňa Hudáková – pýtala sa, či predtým bola nejaká dohoda, alebo zmluva. 

Starosta – doteraz sme mali dohodu o prenájme. 

Zástupkyňa starostu Germušková – kto platí energie? 

Starosta – energie platí obec. Vysúťažili sme dodávateľa plynu, takže v budúcom roku by mala  

                 byť cena plynu nižšia. Základnú umeleckú školu navštevuje asi 80 detí, v budúcnosti  

                 by sme sa mohli podieľať na rekonštrukcii budovy (vymeniť možno okná, dvere  

                 a podobne). Potom dal starosta hlasovať na schválenie o výške nájmu a to 250,- eur  

                 mesačne. 

 

Hlasovanie č.8 

 

Za :               8 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

                                                                   Č.62/12/2023      

 

Uznesenie bolo schválené. 

 

 

9. Úprava platu starostu obce Župčany 
 

     Starosta: Tento bod do programu sa zaradil na žiadosť poslancov. Bolo to pre mňa milé 

prekvapenie, nie z finančnej stránky, ale z morálnej, že niekto ocenil moju prácu. Je to práca na 

24 hodín denne, sedem dní v týždni. Ak by som mal prerátať môj plat na hodinu práce, tak 

hodnotovo nie som ani na minimálnej mzde. Nešiel som do tejto pozície kvôli platu. Beriem to 

ako poslanie – inak sa to ani nedá. Pre mňa sú  motiváciou dosiahnuté výsledky. Pri všetkých 

problémoch v prvom roku boli dosiahnuté možno menšie, ale viditeľné zmeny. Sám nie som 

presvedčený o tom, že by som mal mať teraz upravený plat.  



Ja navrhuje, aby sme o tomto bode nehlasovali a plat ponechali na zákonnom minime. 

 

Germušková – ja si myslím, že prácu treba oceniť. Boli to podnety aj od obyvateľov, nie len od  

                        nás-poslancov.  

J.F.  – dajte o tom hlasovať, či chcú poslanci zvýšiť plat. 

Germušková – ja som za to, aby sa hlasovalo. 

 

 Nakoniec poslanci na žiadosť starostu o tomto bode nehlasovali a informáciu o zvýšení platu 

berú na vedomie. 

 

 

10. Návrh na vyplatenie odmeny niektorým poslancom za nadprácu v roku 

2023 
 

     Starosta skonštatoval, že, niektorí poslanci aktívne pracujú pre obec, míňajú svoj voľný čas 

aj finančné prostriedky  v prospech obce, preto im navrhuje vyplatenie odmeny.  

Návrh je nasledovný:  

1. Ing. Stanislav Germuška (500,- Eur) – prevoz a osadenie – vianočný stromček 2022, 

2023, - projektová dokumentácia pre ovocný sad,  odstránenie zlomených konárov 

v lipovej aleji, odborná pomoc pri žiadostiach o dotácie, aktívna práca 

v komisií  (16.000)  

2. Ing. Katarína Hudáková (250,- Eur) – príprava dokumentácie – mapy, podklady ciest 

a pozemkov,  spolupráca so SÚC zabezpečenie drveného asfaltu, vytváranie kontaktov 

na PSK, spolupráca pri projektoch, aktívna práca v komisií (2.000)  

3. Jozef Ferenc a Jozef Kucharik – (po 100,- Eur) – pomoc pri podujatiach, doprava 

materiálov, komunikovanie s obyvateľmi, pri odstraňovaní  kolízií v obci, aktívna práca 

v komisiách 

K odmene sa vyjadrila poslankyňa Hudáková – povedala že ona sa tejto odmeny vzdáva 

v prospech obce. Nech sa tieto peniaze použijú na výrobu Betlehému. 

Germušková – ja som oslovila človeka, ktorý Betlehémy vyrába, ten už mal veľa práce a do  

                          týchto Vianoc by to už nestihol urobiť.  

Taktiež poznamenala, že poslanec Germuška si odmenu zaslúži, lebo niekto cudzí by tieto práce 

urobil za oveľa vyššie ceny. 

Poslanec Germuška – chcel som spolupracovať už aj s predchádzajúcimi starostami, no z ich 

strany neboli všetky moje pripomienky vypočuté, v parku boli urobené niektoré necitlivé 

zásahy ktoré ma mrzia. Preto toto všetko čo som robil, som robil pre dobro veci. Tejto odmeny 

sa taktiež vzdávam v prospech obce. 

Poslanec Ferenc – aj ja sa odmeny vzdávam v prospech obce. 

Poslanec Kucharik – ja sa tiež odmeny vzdávam v prospech obce. 

Na včerajšom pracovnom stretnutí sa všetci títo poslanci vzdali vyplatenia týchto odmien.  

Preto o tomto bode taktiež nebudeme hlasovať.  

 
Poslanci túto správu berú na vedomie. 

 

 

 

11. Zmena stavebného úradu 
 



Starosta: Chcel som riešiť zmenu stavebného úradu od začiatku keď som nastúpil do úradu, 

lebo s tým, ako v niektorých prípadoch postupoval stavebný úrad, nie som stotožnený. Je 

potrebné všetko kontrolovať a veľa rozhodnutí  potom rieši aj prokurátor.  

     Žiadal som aj okolité obce, aby nám zastrešili stavebný úrad, ale nikto nás nechcel zobrať. 

Naskytla sa nám možnosť, aby sme prešli do Kapušian, je to tiež dosť ďaleko, ale stále bližšie 

ako do Fulianky a je to na hlavnej trase. Tu ide o kvalitu stavebného konania, nie o diaľku. 

Germušková – pýtala som sa p. Germušku, ktorý je poslancom v Kapušanoch a o tvrdil, že ich  

                        stavebný úrad nemá reklamácie.  

Starosta – Kapušany nás zoberú len preto, že od nich odchádza 1 obec. 

                 Mám informácie, že aj  Prešov chce rozpustiť stavebný úrad pre obce a chce, aby  

                 stavebný úrad fungoval len pre mesto Prešov. Tým pádom by sa pracovníci  

                 stavebného  úradu presunuli na obce.  

Poslankyňa Hudáková – ako to bolo s poplatkami? 

Starosta – do Fulianky išli všetky poplatky ktoré sme vybrali za stavebné konania a obec  

                 Fulianka nám ešte doúčtovala ďalšie poplatky  aj za poštovné a následne aj poplatok 

na dofinancovanie podľa počtu obyvateľov. 

 

Nakoniec dal o tomto návrhu hlasovať a to či Obecné zastupiteľstvo:  

a) Súhlasí s uzatvorením dohody o ukončení zmluvy o zriadení spoločného obecného 

úradu na zabezpečenie úloh preneseného výkonu štátnej správy ku dňu 31.12.2023 

s obcou Fulianka 

b) Súhlasí so zriadením spoločného stavebného úradu na zabezpečenie úloh preneseného 

výkonu štátnej správy so sídlom: Obec Kapušany, Hlavná 104/6, 082 12 Kapušany   

c) Schvaľuje uzatvorenie zmluvy o zriadení spoločného stavebného úradu na 

zabezpečenie úloh preneseného výkonu štátnej správy s účinnosťou ku dňu 

01.01.2024  

 

Hlasovanie č.9 

 

Za :               7 

Proti :           0 

Zdržal sa :    1 (Molnár) 

 

                                                          Č.63/12/2023      

Uznesenie bolo schválené. 

 

 

12. Zmluva o spolufinancovaní nákladov centra voľného času 

 
     Starosta informoval prítomných poslancov so žiadosťou, ktorá prišla na obec a to  Žiadosť 

o spolufinancovanie Centra voľného času Bardejov. Za 1 dieťa žiadajú platiť 71,- eur na  

školský rok a chodia tam 3 deti z našej obce. 



 

     Kontrolór obce Ing. Slavomír Očipa – financovanie týchto centier voľného času upravuje 

zákon, ktorý sa zmenil od 1.septembra 2023. Ak má obec takéto centrum zriadené, financuje 

ho z podielových daní, za detí od 5-15 rokov. Ak však takéto centrum zriadené nemá, nemusí 

prispievať inej obci alebo mestu.  Ak sa obec rozhodne že bude prispievať za detí so svojej 

obce, nie je potrebné na to prijímať VZN, stačí ak si obec prijme výšku poplatku na 1 dieťa, 

ktoré takéto centrum navštevuje v inej obci, či meste.  

Poslankyňa Hudáková – možno by bolo dobré prijať výšku poplatku za 1 dieťa, aby to bolo 

spravodlivé pre každé dieťa. 

Poslanec Germuška – ja by som to zatiaľ neschvaľoval, mám nejaké informácie, ako  mesto 

hospodári s financiami.  

Kontrolór obce Ing, Očipa – táto zmluva nie je dobrá, ja by som ju v takomto znení  

                                                 nepodpísal. Obec môže prispievať, ale nemusí, nie je to 

povinnosť obce, ak  takéto centrum nemá zriadené. 

Poslanci boli oboznámení s touto  zmluvou. Dohodli sa, že zatiaľ takúto zmluvu neschvália. 

 

Hlasovanie č.10 

 

Za :               8 

Proti :           0 

Zdržal sa :    0 

 

                                                          Č.64/12/2023      

Uznesenie bolo schválené, OZ berie na vedomie obsah tejto zmluvy. 

 

 

13. Rôzne 

Starosta oboznámil poslancov ako aj prítomných hostí so svojimi cieľami na budúci rok. 

Rozdelil ich na : I. malé ciele : 1. zmeny územného plánu obce 

                                                   2. pomenovanie ulíc 

                                                   3. umiestnenie v obci balikomatu Slovak Parcel 

                          II. Veľké ciele : 1. začať s výstavbou materskej škôlky – začína sa príprava  

                                                         verejného obstarávania 

                                                      2. pokračovať v obnove kaštieľa – je spracovaný  

                                                           architektonický výskum za 4.300 Eur a dendrologický 

posudok na krov, ktorý bude stáť cca 2 800,- Eur 

                                           3. pokračovať s výstavbou chodníka 

                                           4. urobiť rekonštrukciu ciest, niektoré sú v zlom stave  

Hudáková – máme už nejaké podklady k cestám, ktoré prešli s SPF na obec? Mám  

                      informácie, že SPF má podmienku, že do 5 rokov je potrebné preukázať, že  

                      cesta bola zrekonštruovaná.  

Starosta – zatiaľ máme len podklady pre územné konanie na cesty, ale nie na stavebné  

                  povolenie. 

Hudáková – má obavy, že dôjde ku kolízii v zákrute ako sa vchádza na cestu „Medzi  

 

 



                     Jablone“, je tam dosť kašovitého snehu, asi  by to bolo dobré odhrnúť, jazdí sa  

                      tam dosť zlé. 

        - Máme už nejakú dokumentáciu k vodovodu, bolo by dobré  pripraviť  projekt na  

          vodovod, aby sme mohli využiť financie, ak prídu výzvy. 

Dulin – bol som oslovený mamičkami, chceli aby boli odhrnuté chodníky v parku lepšie, lebo  

              priechodnosť chodníkov sa zúžila. 

            - Ako to vyzerá s vodovodom na tzv.“Dulinovej ulici“ a taktiež s osvetlením. 

Starosta – na vodovod už máme právoplatné Kolaudačné rozhodnutie. Tlakové skúšky ,  

                 porealizačné zameranie, to išlo na vrub vodárni. Čo sa týka osvetlenia, mali sme  

                 dohodnutý plán práce, ktorý sa nedodržal, nie je ešte urobená revízia a tak tiež máme  

                 tam ľudí, ktorí  sú dlžníkmi na daniach a poplatkoch. 

Hudáková – Prešovský samosprávny kraj bude vypisovať výzvy na dotácie  v celkovej výške  

                    1,43 mil. eur , termín na predkladanie  žiadostí bude od 2.1. do 19.2.2024. 

Starosta - viem, že p.farár sa chce uchádzať o dotáciu vo výške 35 tis. Eur na obnovu  

                     pomníka Jonáša Záborského 

Hudáková -  o dotácie sa môžu uchádzať aj základná umelecká škola, hasiči a ostatné  

                      organizácie. 

J.F.    – chcel vedieť, ako je riešená daň za lesné pozemky a či platia dane : lesný závod Šariš,  

              Urbár Kojatice a Správa školských lesov Cemjata. Zároveň dal starostovi list,  

              Vec: Vyjadrenie k Návrhu VZN o miestnych daniach, poplatku za komunálny odpad 

a drobné stavebné odpady na území obce Župčany na rok 2024 k porovnaniu k navrhovanému 

rozpočtu na rok 2024.  

Starosta – všetky organizácie na ktoré ste sa pýtal platia daň z nehnuteľností, Váš list bude  

                 zaevidovaný a budeme Vám naň odpovedať. 

 

 

14. Záver 

Starosta oboznámil prítomných, že ďalšie zastupiteľstvo bude na prelome mesiacov január-

február. 

Poďakoval prítomným za účasť a poprial im pokojné Vianoce a veľa zdravia a úspechov 

v roku 2024. 

Týmto zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil. 

V Župčanoch 13.12.2023 

 

                                                                                                                              Mgr. Martin Dlugoš 

                                                                                                                                        Starosta obce 

 

 

Overovatelia: Milan Novotný 

                       Jozef Kucharik 

 

 

 

Zapisovateľka: Ľudmila Martonová 


